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Lloc:  Seu de la FELIB 

Començament: 12.15 hores, en segona convocatòria 

Acabament:  13.30 hores 

 

Assistents: 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i president  

Sr. Miquel Ferrer Viver, batle d’Alcúdia i vicepresident primer 

Sr. Ramon Orfila Pons, batle des Mercadal i vicepresident segon 

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i vocal 

Sr. Guillem Bernat Ferrer, batle de Sóller i vocal 

Sr. Vicenç Tur Martí, tinent de batle de l’Ajuntament de Maó i vocal 

 

Hi actua de secretària la senyora Joana Alomar Serra. 

 

Excusen l’absència: 

Sr. Bartomeu Bonafé Ramis, tinent de batle de l’Ajuntament de Calvià i 

vicepresident tercer 

Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles i vocal 

Sr. Martí Àngel Torres Valls, batle de Santa Margalida i vocal 
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Us convoco a la reunió de la Comissió Permanent Extraordinària , que tindrà lloc a 

Palma, dimecres, dia 10 de juny , a les 11:45 hores en primera convocatòria i a les 

12.00 hores  en segona convocatòria, a la seu de la FELIB , al carrer del General 

Riera, 111, de Palma, amb l’ordre del dia següent: 

 

1. Lectura i aprovació de l’acta anterior (1 de desembre de 2009).  

2. Mesa de la funció pública local global. 

3. Proposta ampliació dels òrgans de la FELIB per dur a l’Assemblea. 

4. Quota dels consells a la FELIB. 

5. Assumptes de tràmit. 

 

 Precs i preguntes . 

La secretària general 

 

Joana Alomar Serra 

Palma, 29 de maig de 2009  

 

 

NOTA:  Està previst que aquest mateix matí ens reunim amb la consellera d’Afers 

Social, però està pendent saber si ella vindrà o si hem d’anar nosaltres a la seu de 

la Conselleria. 

 

204/09 

01/06/09 
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Desenvolupament de la sessió 

El president dóna la benvinguda als assistents i informa que es té prevista, en el 

transcurs de la reunió, la visita de la consellera d’Afers Socials, Promoció i 

Immigració, la senyora Fina Santiago Rodríguez, per informar de la nova Llei de 

serveis socials. 

El senyor Pedro Bofill comenta que ell assistí a l’aprovació de la nova Llei serveis 

socials, el passat dia 2 de juny, al Parlament de les Illes Balears, i informa que el 

Departament Jurídic ha fet un informe sobre aquesta nova llei. 

 

1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA ANTERIOR (1 de des embre de 2008) 

La secretària general informa que no se’ls ha pogut enviar aquesta acta amb 

antelació; per això, facilita una còpia de l’acta als membres i proposa que aquest 

punt sigui tractat a la reunió de la Comissió Permanent següent. Els assistents se 

n’assabenten i manifesten que hi estan conformes. 

 

2. MESA DE LA FUNCIÓ PÚBLICA LOCAL 

El president informa que la Federació ha constituït una comissió interna per 

estudiar l’esborrany de la nova Llei de la funció pública, en què es farà una menció 

especial als àmbits locals. 

Tot seguit pren la paraula el senyor Bofill, que explica que fins al moment la 

Conselleria d’Interior s’ha mostrat molt receptiva cap als suggeriments que ha 

formulat la Federació. En aquest sentit, fa constar que la comissió està integrada 

per membres electes i tècnics de l’Administració local, i que compta amb la 

presència de la senyora Núria Garcia Barco, cap del Departament Jurídic de la 

Direcció General de Funció Publica, així com d’altres professionals de distintes 

corporacions locals experts en matèria de funció pública local. Continua explicant 

que la Conselleria d’Interior ha proposat establir una mesa de funció pública en 

què la Federació representaria les entitats locals.  

Pren la paraula el president i explica que la idea de la mesa de funció publica va 

sorgir com una iniciativa de diversos sindicats que estaven interessats a constituir-

la mesa de la funció pública balear, en què les entitats locals estarien també 
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representades. D’aquesta manera les entitats locals podrien expressar la seva 

opinió en un marc institucional emparat per la Conselleria d’Interior. Diu que 

aquesta mesa pot ser de gran utilitat als municipis més petits, generalment dotats 

de menys mitjans, si bé cal esperar que acabin els treballs en curs per veure’n 

l’operativitat real.  

Els integrants de la comissió són els següents: 

 

 

 

3. PROPOSTA D’AMPLIACIÓ DELS ÒRGANS DE LA FELIB PER  DUR A 

L’ASSEMBLEA DE DIA 17 DE JUNY DE 2009  

El president informa que, en el transcurs d’aquesta legislatura, hi ha hagut una 

sèrie de demandes de distints ajuntaments per formar part de la permanent de la 

AJUNTAMENT NOM I LLINATGES CÀRREC 

MAÓ ÀNGELS ANDREU CAMPS TINENTA DE BATLE 

PUIGPUNYENT JOAN FERRÀ MARTORELL BATLE 

EIVISSA SANTIAGO PIZARRO SIMÓN REGIDOR 

SANT LLUÍS LLORENÇ CARRETERO TUDURÍ BATLE 

ALGAIDA FRANCESC MIRALLES 

MASCARÓ 

BATLE 

SANT ANTONI DE 

PORTMANY 

VICENTE COSTA COSTA REGIDOR 

CONSELL DE MALLORCA MIQUEL GAYA FONT DIRECCIÓ INSULAR DE FUNCIÓ 

PÚBLICA 

GOVERN BALEAR EULÀLIA MAS ESPINOZA DIRECCÓ GENERAL 

D’ADMINISTRACIONS PÚBLIQUES 

CONSELL DE MALLORCA ISABEL ALEMANY BENNASSAR COOPERACIÓ LOCAL  

GOVERN BALEAR NURIA GARCIA BARCO 
DIRECCIÓ GENERAL DE FUNCIÓ 

PÚBLICA 
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Federació. Es proposa el canvi de lloc en la llista actual, s’eleva Formentera com a 

membre de la Comissió Permanent de la Federació i s’incorporen l’Ajuntament de 

Palma i Sant Antoni de Portmany al Consell Executiu. 

Es reparteix la proposta en paper perquè tots els membres la puguin avaluar 

juntament amb el seu grup polític, i demana el parer als assistents. 

El senyor Orfila i el senyor Ferrer expressen que, en principi, no veuen cap 

inconvenient en les noves incorporacions i que si s’ha de canviar el tercer 

vicepresident els agradaria que aquest fos el senyor Joan Albertí. La resta de 

membres expressen la conformitat amb el que s’ha exposat anteriorment. 

El senyor Albertí agraeix la confiança posada en ell i comenta que aquesta 

proposta s’ha d’estudiar. 

El senyor Bofill informa que, pel que fa al municipi de Calvià, la baixa de l’entitat 

local tindrà efecte a partir de l’1 de gener de l’any següent de l’acord de ple; això 

no impedeix la modificació de l’executiva. 

El president comenta que, abans de l’Assemblea General ordinària de dia 17 de 

juny, els membres de la Comissió Permanent haurien de donar la conformitat o no 

a la proposta, per tal que aquest tema es pugui presentar a l’ordre del dia de 

l’Assemblea General. 

 

4. QUOTA DELS CONSELLS A LA FELIB 

El president comenta que l’Assemblea General ha de ser un acte commemoratiu i 

festiu, per la qual cosa proposa que aquest tema es deixi pendent. Els assistents 

se n’assabenten i manifesten que hi estan conformes. 

 

5. ASSUMPTES DE TRÀMIT 

 

5.1 VISITA DE LA CONSELLERA D’AFERS SOCIALS, PROMOC IÓ I 

IMMIGRACIÓ, LA SENYORA FINA SANTIAGO RODRÍGUEZ.  

El president dóna la benvinguda en nom de tota la Comissió Permanent a 

senyora Fina Santiago. Comenta que la Federació pretén que la nova llei, 
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que afecta les entitats locals, pugui ser exposada i explicada, i que aquest 

és el motiu de la invitació. 

La senyora Santiago agraeix la invitació de la Comissió Permanent, a la 

vegada que aporta una còpia de la Llei debatuda al Parlament i adverteix 

que no inclou les esmenes proposades durant el debat parlamentari. 

Informa que la publicació de la Llei en el BOIB està prevista per a la 

setmana següent, i explica que suposa una nova regulació sobre el sistema 

de serveis socials de les Illes Balears, que disposava d’una llei sobre la 

matèria que datava de 1987. Han passat més de 20 anys i l’estructura 

demogràfica de les Balears, les necessitats socials de la població i el 

concepte de gestió pública han variat i han evolucionat notablement, així 

com la concepció mateixa dels perceptors dels serveis socials. Explica que 

aquests ja no són tal com eren en transferir-se aquesta competència a la 

Comunitat Autònoma.  

Continua explicant que la Llei tracta també del problema de la falta de 

normalització jurídica de determinades matèries, provocada pel fet que 

aquesta no és objecte de regulació per part de l’Estat, com passa en 

camps com l’educació o la sanitat. La consecució dels objectius de la Llei 

queda condicionada al desplegament que se’n faci posteriorment 

mitjançant elements de planificació tan importants com les carteres de 

serveis, que suposaran la garantia jurídica que els serveis de què 

gaudeixen en l’actualitat els perceptors es mantinguin i que es prestin uns 

serveis mínims amb independència de quina sigui la voluntat política o 

pressupostària del moment. 

En aquest sentit, valora com a essencial l’establiment de terminis, amb la 

finalitat que tots els mecanismes normatius i de planificació es posin en 

funcionament al més aviat possible i així aconseguir els objectius establerts 

per la Llei. En el cas de les carteres de serveis, el termini és de 18 mesos, i 

garantiran que el Govern balear mantingui, com a mínim, els serveis 

socials que hi ha fins ara. Per elaborar-les, és important que hi participin els 

municipis per mitjà del Consell de Coordinació de Benestar Social i del 

Comitè d’Avaluació de Necessitats Socials.  
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La senyora Santiago remarca que aquesta llei ha estat redactada amb un 

esperit de generositat pressupostària, si bé s’ha de tenir en compte la 

situació econòmica actual. Així, garanteix, com a mínim, el finançament del 

50% dels serveis comunitaris, de base i especialitzats, en mans dels 

municipis. El debat polític de la Llei no ha estat complicat i equipara la 

Comunitat Autònoma de les Illes Balears amb les comunitats autònomes 

més avançades. El més probable és que el veritable debat es produeixi 

amb l’aprovació de la cartera de serveis. 

Finalment, explica que la Llei crea un Comitè d’Ètica dels Serveis Socials. 

També s’ofereix per participar en una jornada explicativa de la nova llei 

dirigida als batles.  

El Senyor Ferrer pren la paraula i demana a la senyora Santiago si 

l’aprovació d’aquesta llei suposarà que els ajuntaments tinguin noves 

obligacions. La senyora Santiago respon que ara com ara no fixa cap 

obligació, i que aquestes seran fixades amb la cartera de serveis, 

juntament amb el finançament. 

El Senyor Orfila i el Senyor Tur valoren positivament la normalització que 

du a terme la Llei i reflexionen sobre la necessitat d’assegurar les 

competències de les entitats locals i la forma de finançament. 

El senyor Orfila demana si la participació dels municipis es farà mitjançant 

la Federació. 

La senyora Santiago contesta que es farà atenent criteris territorials i 

poblacionals, si bé la Conselleria es troba oberta a altres suggeriments. 

Proposa que la Federació remeti una proposta d’ajuntaments que 

assumiran la representació.  

El senyor Ferrà demana si han començat els treballs de redacció de les 

carteres de serveis i on es debatran. La senyora Santiago explica que ja 

han començat, que s’aprovaran en el Consell de Govern i que es donarà 

tràmit d’audiència a la Federació. També aprofita per explicar la nova figura 

dels plans estratègics que a partir d’ara substituiran les antigues 

subvencions que finançaven determinats serveis socials. 
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5.2 MEMBRES QUE PARTICIPARAN A LA COMISSIÓ DEL PACT E 

LOCAL 

El senyor Orfila informa que abans de la Comissió Permanent s’ha fet una 

reunió de la Comissió d’Enllaç en què s’ha sol·licitat el nomenament de 

personal tècnic per a la Comissió del Pacte Local. Aprofita per proposar el 

nomenament del senyor Santiago Saura, tècnic de l’Ajuntament de 

Ciutadella; el senyor Gerardo Puente, tècnic de l’Ajuntament de Ciutadella, 

i el senyor Carlos Montcada, director econòmic de l’Ajuntament de Maó. 

 

5.3 JORNADA D’ESPORTS 

La secretària general informa que el Departament d’Esports del Consell de 

Mallorca organitza una jornada dirigida als regidors d’esports de totes les 

illes a Colònia, Alemanya, i ha sol·licitat a la Federació si es pot encarregar 

de difondre-la, a més de fer qualsevol altra aportació que consideri 

oportuna. Informa que el trasllat a Alemanya suposa un cost de 800 euros 

per persona, i proposa poder subvencionar, per mitjà de la Federació, 

aquest viatge amb 100 euros. 

El senyor Ferrer comenta que al seu parer la Federació no ha de 

subvencionar econòmicament aquestes actuacions. 

El senyor Tur informa que està d’acord amb el senyor Ferrer. Comenta 

que, de fires d’esports, se’n fan molt sovint, i proposa que si algun 

ajuntament té un gran interès que el seu regidor assisteixi a aquesta fira, 

cal que sigui l’entitat local mateixa la que en subvencioni el cost. 

 

5.4 SUBSTITUCIÓ PER BAIXA MATERNAL DE LA PERSONA 

ENCARREGADA DEL DEPARTAMENT DE COMPTABILITAT 

El president informa que la persona encarregada del Departament de 

Comptabilitat aviat agafarà la baixa per maternitat, per la qual cosa aquesta 

plaça s’haurà de substituir. 
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La secretària general informa que en el web de la Federació s’ha publicat 

que hi ha una plaça per cobrir i s’ha establert un termini de presentació de 

candidats. A hores d’ara, hi ha quatre candidats a cobrir la plaça. 

El senyor Tur demana si no s’ha publicitat al Servei d’Orientació de les Illes 

Balears (SOIB). 

La secretària general respon que la Federació no té l’obligació de publicar-

ho en el SOIB, i que en aquest cas s’acordà fer-ne publicitat en el web. 

El president comenta que si creuen convenient publicar la plaça en el SOIB 

es pot tramitar, ja sigui per demanda de treball o per millora d’aquest. 

Pren la paraula el senyor Ferrer i comenta que pel que fa al tema de les 

seleccions de personal s’ha d’anar molt alerta. 

Per això, es decideix fer una oferta d’ocupació per mitjà del SOIB 

 

5.5 NOMENAMENT A LA COMISSIÓ TÈCNICA INSULAR D’ARXI US DEL 

CONSELL INSULAR D’EIVISSA 

La secretària general informa que el Consell Insular d’Eivissa sol·licita 

nomenar dos representants tècnics de l’illa d’Eivissa especialitzats en l’àrea 

d’arxius documentals. Informa que el senyor Pizarro ha proposat la senyora 

Ana Inés Colomar, i que si sembla bé extrapolarà la proposta als altres 

municipis membres de l’illa d’Eivissa. Els assistents manifesten que hi 

estan conformes. 

 

5.6 PLA ESPECIAL D’ACTUACIÓ EN SITUACIONS D’ALERTA I 

EVENTUAL SEQUERA. DEMARCACIÓ HIDROGRÀFICA DE LES 

BALEARS 

La secretària general informa que el proper dia 16 de juny, a les 9.30 

hores, a la sala de juntes de la Conselleria de Medi ambient, tindrà lloc una 

reunió sobre el Pla especial d’actuació en situacions d’alerta i eventual 

sequera. Informa que no hi ha cap representant nomenat i demana si algú 

hi podrà assistir. El senyor Albertí hi assistirà.  
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Sense més assumptes per tractar, el president aixeca la sessió, de la qual, com a 

secretària, estenc aquesta acta. 

 

La secretària general      Vist i plau 

        El president 

 


